

175mm

Pregnancy and breast feeding

Speak to your doctor if you are in the first 6 months of pregnancy. NSAIDs should not be used starting from around 20 to 28 weeks of pregnancy, unless advised by the healthcare professional.

The use of NSAIDs must not be used in the last trimester of pregnancy (i.e., beyond 28 weeks to the end of pregnancy).

Consult your healthcare professional if you are pregnant and have used NSAIDs and have health concerns. Do not take if you are breastfeeding.

Important information about some of the Ingredients of BRUFEN RAPID Softgels

This medicine contains

- Sorbitol, a source of fructose. If you have been told by your doctor that you have an intolerance to some sugars, contact your doctor before taking this medicine.
- This medicine contains potassium. To be taken into consideration by patients with reduced kidney function or patient on a controlled potassium diet.

BRUFEN RAPID Softgels do not contain any colourant.

3. How to take BRUFEN RAPID Softgels

For oral administration and short-term use only.

Adults, the elderly and children and adolescents between 12 and 18 years:

Undesirable effects may be minimised by using the lowest effective dose for the shortest duration necessary to control symptoms.

If in children and adolescents this medicinal product is required for more than 3 days, or if symptoms worsen a doctor should be consulted.

Adults should consult a doctor if symptoms persist or worsen, or if the product is required for more than 10 days.

If you have an infection, consult a doctor without delay

BRUFEN RAPID 400 Softgels

Children and Adolescents between 12 and 18 years: Take 1 capsule with water, up to three times a day as required.

Leave at least 4 hours between doses.

Do not take more than 3 capsules in any 24hour period.

If you take more of BRUFEN RAPID Softgels than you should, you may feel drowsy or nauseous. You should seek immediate medical advice in the event of an overdose, even if you feel well.

The symptoms can include nausea, stomach pain, vomiting (may be blood streaked), headache, ringing in the ears, confusion and shaky eye movement. At high doses, drowsiness, chest pain, palpitations, loss of consciousness, convulsions (mainly in children), weakness and dizziness, blood in urine, cold body feeling, and breathing problems have been reported.

If you forgot to take BRUFEN RAPID Softgels, simply refer to the directions above on how to take the medicine and do not take more than is advised.

4. Possible side Effects

STOP TAKING the medicine and seek immediate medical help if you develop:

- signs of intestinal bleeding** such as: bright red faeces (stools/motions), black tarry stools, vomiting blood or dark particles that look like coffee grounds.
- signs of serious allergic reaction** such as:
 - difficulties in breathing or unexplained wheezing
 - o dizziness or faster heartbeat,
 - o severe skin reaction (rashes, itchiness, peeling, flaking or blistering)
 - o swelling of your face or throat

• a severe skin reaction known as DRESS syndrome can occur.

Symptoms of DRESS include: skin rash, fever, swelling of lymph nodes and an increase of eosinophils (a type of white blood cells).

A red, scaly widespread rash with bumps under the skin and blisters mainly localised on the skin folds, trunk, and upper extremities accompanied by fever at the initiation of treatment (acute generalised exanthematous pustulosis) (frequency not known).

Tell your doctor if you experience:

- fever, flu-like symptoms, sore throat, mouth ulcers, headache, a stiff neck, vomiting, unexplained bleeding and bruising, severe exhaustion,
- indigestion, stomach or abdominal pain, constpation, diarrhoea, flatulence or if you feel sick, chest pain or fast, irregular heartbeat.
- liver and kidney problems associated with swelling in your arms and legs.
- skin becomes sensitive to light (frequency not known)

Medicines such as BRUFEN RAPID Softgels may be associated with a small increased risk of heart attack ("myocardial infarction") or stroke. (See Section 2 'Other warnings'.)

If any of the side effects gets serious, or if you notice any side effects not listed in this leaflet, please tell your doctor or pharmacist.

Reporting of side effects:

If you get any side effects, talk to your doctor, pharmacist, or nurse. This includes any possible side effects not listed in this leaflet.
By reporting side effects, you can help provide more information on the safety of this medicine.

5. How to store this medicine

Keep all medicines out of the sight and reach of children.

Do not use after the expiry date stated on the carton. The expiry date refers to the last day of that month. Store below 30°C. Away from light.

6. Further information

Each capsule contains the active ingredient ibuprofen. They also contain: Polyethylene glycol, potassium hydroxide, purified water, gelatin, sorbitol. BRUFEN RAPID Softgels are available in packs of 20 (2 blister x 10 Softgels).

<p>This is a Medicament</p> <ul style="list-style-type: none">Medicament is a product which affects your health and its consumption contrary to an instruction is dangerous to you Follow strictly the doctor's prescription, the method of use and the instructions of the pharmacist who sold the medicament. The doctor and the pharmacist are the experts in medicines, their benefits and risks. Do not by yourself interrupt the period of treatment prescribed for you. Do not repeat the same prescription without consulting your doctor. Keep all medicament out of reach of children. <p> Council of Arab Health Ministers Union of Arab Pharmacists</p>

Marketing Authorization Holder: Abbott Laboratories GmbH, Alpbacher Building-26, Dubai Healthcare City, Dubai, P.O. Box 505121, UAE.

Manufactured by: Bioventures Healthcare FZE, Plot No.: TP020201, National Industries Park, Dubai, United Arab Emirates.

Date of Revision: November 2022

Abbott

BRUFEN RAPID® 400 Softgels - Contains Ibuprofen 400 mg

INFORMATION FOR THE USER

Read all of this leaflet carefully because it contains important information for you.

Keep this leaflet. You may want to read it again. If you have any further questions after you have read it, ask your doctor or pharmacist.

You must contact a doctor if your symptoms worsen or do not improve after 3 days for children and adolescents between 12 and 18 years and after 10 days for adults.

If any side effects get serious, or if you notice any side effect not listed in this leaflet, please tell your doctor or pharmacist.

In this leaflet:

- What BRUFEN RAPID Softgels are and what they are used for
- Before you take BRUFEN RAPID Softgels
- How to take BRUFEN RAPID Softgels
- Possible side effects
- How to store BRUFEN RAPID Softgels
- Further information

1. What BRUFEN RAPID Softgels are and what they are used for

The active ingredient (which makes the medicine work) is ibuprofen. It belongs to a group of medicines known as non-steroidal anti-inflammatory drugs (NSAIDs). NSAIDs provide relief by changing the body's response to pain, swelling, and high temperature.

BRUFEN RAPID Softgels are used for the relief of:

- Headaches and migraine pain
- Dental pain and neuralgia
- Period pain
- Rheumatism, muscular and back pain
- Feverishness and symptoms of cold and flu
- The Pain of non-serious arthritis

2. Before taking BRUFEN RAPID Softgels

Do not take BRUFEN RAPID Softgels if you:

- are allergic to ibuprofen or any of the other ingredients (see section 6) or to aspirin or other painkillers.
- have (or have had two or more episodes of) a stomach ulcer, perforation or bleeding.
- have had a worsening of asthma, skin rash, itchy runny nose or facial swelling when previously taking ibuprofen, aspirin or similar medicines.
- have had gastrointestinal bleeding or perforation when previously taking NSAIDs (Non-steroidal anti-inflammatory drugs)
- are taking other NSAID painkillers or more than 75mg aspirin a day
- have severe liver or kidney problems
- have heart problems, high blood pressure or blood coagulation disorder.
- have breathing difficulties
- are in the last 3 months of pregnancy
- are under 12 years old.

Check with your pharmacist or your doctor before taking this product if you:

- have or have had asthma
- have kidney, heart, liver or bowel problems
- have high cholesterol or previously have had a heart attack or stroke
- have a history of gastrointestinal disease (such as ulcerative colitis, Crohn's disease)
- have Systemic Lupus Erythematosus (a condition of the immune system causing joint pain, skin changes and other organ disorders)
- are a smoker
- are in the first 6 months of pregnancy
- are in the last 3 months of pregnancy
- Have an infection. This medicine may hide signs of infections such as fever and pain. It is therefore possible that this medicine may delay appropriate treatment of infection, which may lead to an increased risk of complications. This has been observed in pneumonia caused by bacteria and bacterial skin infections related to chickenpox. If you take this medicine while you have an infection and your symptoms of the infection persist or worsen, consult a doctor without delay.

Skin reactions

- Serious skin reactions have been reported in association with this medicine. You should stop taking this medicine and seek medical attention immediately, if you develop any skin rash, lesion of the mucous membranes, blisters or other signs of allergy since this can be the first signs of a very serious skin reaction. See section 4.

Taking other medicines

To reduce the risk of side effects, do not take this product with other NSAID containing products (e.g. aspirin, ibuprofen ...)

BRUFEN RAPID Softgels may affect or be affected by some other medicines. For example:

Avoid taking this product with corticosteroids, quinolone antibiotics or medicines that are prescribed: medicines that are anti-coagulants (i.e. thin blood/prevent clotting e.g. aspirin / acetylsalicylic acid, warfarin, ticlopidine).

- to stimulate your heart (e.g. glycosides)
- medicines that reduce high blood pressure (ACE-inhibitors such as captopril, beta-blockers such as atenolol medicines, angiotensin-II receptor antagonists such as losartan)
- to help you passing water (diuretics),
- for the temporary suppression of your immune system (e.g. methotrexate, ciclosporine, tacrolimus)
- for mania or depression (e.g. Lithium or SSRIs)
- for pregnancy termination (e.g. mifepristone)
- for HIV treatment (e.g. zidovudine).

Some other medicines may also affect or be affected by the treatment of BRUFEN RAPID Softgels. You should therefore always seek the advice of your doctor or pharmacist before you use BRUFEN RAPID Softgels with other medicine.

Other warnings

BRUFEN RAPID Softgels belongs to a group of medicines which may impair fertility in women. This is reversible on stopping the medicine. It is unlikely that BRUFEN RAPID Softgels, used occasionally will affect your chances to becoming pregnant. However, tell your doctor before taking this medicine if you have problems becoming pregnant.

The use of non-steroid anti-inflammatory drugs (NSAIDs), starting from approximately 20 weeks of pregnancy or later, may cause rare but serious kidney problems in an unborn baby. This can lead to low levels of amniotic fluid and possible complications.

Anti-inflammatory/pain-killer medicines such as ibuprofen may be associated with a small increased risk of heart attack or stroke, particularly when used at high doses. Do not exceed the recommended dose or duration of treatment.

- You should discuss you treatment with your doctor or pharmacist before taking this medicine if you o have heart problems including heart failure, angina (chest pain), or if you have had a heart attack, bypass surgery, peripheral artery disease (poor circulation in the legs or feet due to narrow or blocked arteries), or any kind of stroke (including "mini-stroke" or transient ischaemic attack 'TIA').
- o have high blood pressure, diabetes, high cholesterol, have a family history of heart disease or stroke, or if you are a smoker.
- There is a risk of renal impairment in dehydrated children and adolescents.

بروفين رابيد® كبسولات جيلاتينية لينة 400 - تحتوي على إيبوبروفين 400 ملغم

معلومات للمستخدم

يرجى قراءة كل محتويات هذه النشرة الطبية بعناية، نظراً لأنها تحتوي على معلومات مهمة لك.

واحتفظ بهذه النشرة، فقد ترغب في قراءتها مرة أخرى. إذا كان لديك أي أسئلة أخرى بعد قراءة هذه النشرة الطبية، فاستشر طبيبك أو الصيدلي.

يجب عليك الاتصال بطبيبك إذا تدهورت حالة الأعراض لديك أو لم تتحسن بعد مرور 3 أيام بالنسبة للأطفال والمراهقين ما بين 12 و 18 عاماً، وبعد 10 أيام بالنسبة للبالغين.
إذا أصبح أي أثر من الآثار الجانبية خطيراً، أو إذا لاحظت أي آثار جانبية غير مذكورة في هذه النشرة، فيرجى إخبار طبيبك أو الصيدلي.

في هذه النشرة الطبية :

- ما هي كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة وما الغرض من استخدامها.
- قبل تناول كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة.
- كيفية تناول كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة.
- الآثار الجانبية المحتملة.
- كيفية تخزين كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة.
- معلومات إضافية.

1. ما هي كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة وما الغرض من استخدامها
العنصر النشط (الذي يجعل الدواء يعمل وينشط) هو الإيبوبروفين، وهو ينتمي إلى مجموعة من الأدوية تُعرف باسم الأدوية غير الستيرويدية المضادة للالتهابات (المسكنات). وتوفر الأدوية غير الستيرويدية المضادة للالتهابات راحة من الألم عن طريق تغيير استجابة الجسم للألم والتورم وارتفاع درجة الحرارة.

تُستخدم كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة للراحة والشفاء من :

- ألم الصداع والصداع النصفي.
- ألم الأسنان والألم العصبي.
- ألم الدورة الشهرية.
- الآلام الروماتيزمية والآم العضلات والظهر.
- ارتفاع حرارة الجسم وأعراض البرد والإنفلونزا.
- آلام التهابات المفاصل غير الخطيرة.

2. قبل تناول كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة
لا تتناول كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة إذا :

- كان لديك حساسية من الإيبوبروفين أو أي من المكونات الأخرى (انظر القسم 6) أو الأسبرين أو المسكنات الأخرى.
- تعرضت (أو كنت لديك حاليًا أو أكثر) من فرحة المعدة أو انتفاخ أو نزيف.
- كان لديك تقزم في حالة الربو أو الطغف الجذعي أو سيلان الأنف أو حكة أو تورم في الوجه عند تناول الإيبوبروفين أو الأسبرين أو أدوية مماثلة في السابق.
- تعرض لنزيف معوي أو قُبِع عند تناول الأدوية غير الستيرويدية المضادة للتهالبات.
- كنت تتناول ا أدوية غير الستيرويدية المضادة للتهالبات (المسكنات) الأخرى أو أكثر من 75 ملغم من الأسبرين يوميًا.
- تعرضت لمشكلات شديدة في الكبد أو الكلى.
- تعرضت لمشكلات في القلب أو ارتفاع ضغط الدم أو اضطرابات تخثر الدم.
- كان لديك صعوبات في التنفس.
- كنت في الأشهر الثلاثة الأخيرة من الحمل.
- كنت أقل من 12 عامًا.

استشر الصيدلي أو طبيبك قبل تناول هذا المنتج إذا كان :

لديك أو كنت تعاني من الربو
لديك مشكلات في الكلى أو القلب أو الكبد أو الأمعاء
كنت تعاني من ارتفاع الكوليسترول في الدم أو قد أصدت بنوبة قلبية أو سكتة دماغية من قبل.
كنت قد عانيت من أمراض الجهاز الهضمي من قبل (مثل التهاب القولون التقرحي، ومرض كرون).
كان لديك مرض الذئبة الحمامية الجهازية (حالة تصيب الجهاز المناعي تسبب الألم المفاصل وتغيرات جلدية واضطرابات في الاعضاء الأخرى).

كنت قد كنت مدخنًا.

كنت في الأشهر الستة الأولى من الحمل.

ووجد عدوي. قد يخفي هذا الدواء علامات العدوى مثل الحرارة والألم. لذلك، من الممكن لهذا الدواء أن يухر العلاج المناسب للدوى. ما قد تسبب في زيادة خطورة المضاعفات. قد لوحظ ذلك في الالتهاب الرئوي الذي تسببه البكتيريا والتهالبات الجلدية البكتيرية المتعلقة بالجرحي المائي. في حالة تناول هذا الدواء عند وجود عدوى واستمرت أعراض العدوى لديك أو تفاقمت، فاستشر الطبيب بدون تأخير.

التفاعلات الجولية

تم الإبلاغ عن تفاعلات جلدية خطيرة محتملة لهذا الدواء. يجب التوقف عن تناول هذا الدواء وطلب العناية الطبية فوراً، في حالة الإصابة بأي طغف جلدي، أو آفات الأغشية المخاطية، أو البثور، أو علامات أخرى للحساسية، لأن هذه قد تكون العلامات الأولى لتفاعل جلدي خطير. انظر القسم 4.

تناول أدوية أخرى
تناول الأدوية الجانبية، تجنب تناول هذا المنتج مع منتجات أخرى تحتوي على الأدوية غير الستيرويدية المضادة للالتهابات (على سبيل المثال، الأسبرين والإيبوبروفين وغير ذلك).

قد تؤثر كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة أو تتأثر ببعض الأدوية الأخرى فعلى سبيل المثال :
تجنب تناول هذا المنتج مع أقراص كورتيكوستيرويد، أو المضادات الحيوية (الكينولون)، أو الأدوية التي توصف بأنها:
• أدوية مضادات التخثر (مخففات الدم / منع تخثر الدم مثل الأسبرين / حمض الأسيتيل سالياسيك والوارفارين وتيكلوپيدين).

• تخفيف فليك (مثل الجليكوسيدات).
• الأدوية التي تقلل من ارتفاع ضغط الدم (مضطبات الدم المحول لأحجيتنيسين مثل كلتوبريل، وحاصرات بيتا مثل أدوية إيتوبرول وأجوستنيسين - 2 وحاصرات مستقبلات الهيستامين 2 مثل اللوسارتان).

• للقمع المؤقت للجهاز المناعي (على سبيل المثال، مثويزيكمت، وسكلوسوبرين، وتاكروليماس).

• للبهوس أو الاكتئاب (على سبيل المثال، ليتيوم أو SSRIs).

• لإنهاء الحمل (على سبيل المثال، ميفبريستون).

• لعلاج فيروس نقص المناعة البشرية (على سبيل المثال، زيدوفودين).

قد تؤثر بعض الأدوية الأخرى أيضاً أو تتأثر بعلاج كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة، لذا يجب عليك استشارة طبيبك أو الصيدلي قبل تناول كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة مع الأدوية الأخرى.

تحذيرات أخرى

تنتمي كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة إلى مجموعة من الأدوية التي قد تضعف الخصوبة عند النساء هذا التأثير قابل للانعكاس عند توقف تناول الدواء. ومن غير المتوقع أن تؤثر المرجح أن تؤثر بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة المستخدمة في بعض الأحيان على فرصك في أن تصبحي حاملاً، ومع ذلك، أخبري طبيبك قبل تناول هذا الدواء إذا كان لديك مشكلات في أن تصبحي حاملاً.

• قد يتسبب استخدام مضادات الالتهاب غير الستيرويدية، بداية من الأسبوع من 20 من الحمل أو بعد ذلك، في حدوث مشكلات نادرة ولكنها خطيرة في الكلى عند الجنين. ويمكن أن يؤدي هذا إلى انخفاض مستويات السائل الأمنيوسي والمضاعفات المحتملة.

قد ترتبط الأدوية المضادة للالتهابات / المسكنات مثل الإيبوبروفين بزيادة طفيفة في خطر الويلات القلبية أو السكتة الدماغية، وخاصة عند استخدامها بجرعات عالية. ويجب عدم تجاوز الجرعة الموصى بها أو مدة العلاج.

ينبغي متابعة مسالة علاجك مع طبيبك أو الصيدلي قبل تناول هذا الدواء إذا:

• كان لديك مشكلات في القلب، بما في ذلك سكتة قلبية أو نوبة صدرية (ألم في الصدر)، أو إذا كان لديك نوبة قلبية، أو جراحة تحويل مسير الجهاز الهضمي أو عانيت من مرض الشريان المحيطي (ضعف الدورة الدموية في السابق أو القميين نتيجة لتضييق أو انسداد الشرايين)، أو أي نوع من السكتة الدماغية (بما في ذلك الجلطة الدماغية البسيطة أو نوبةنقص تروية غيرة) • عانيت من ارتفاع ضغط الدم، أو مرض السكري، أو ارتفاع الكوليسترول، أو إذا كنت مدخنًا.

• أمراض القلب أو السكتة الدماغية، أو إذا كنت مدخنًا.

• ثمة خطر للتعرض للشمس الكريه عند الأطفال والمراهقين المسالين بالجفاف.

175mm

الحمل والرضاعة

حدثني مع طبيبك إذا كنت في الأشهر الستة الأولى من الحمل.

لا ينبغي استخدام مضادات الالتهاب غير الستيرويدية بدءاً من الأسبوع 20 إلى الأسبوع 28 من الحمل، إلا إذا نصح بذلك أخصائي الرعاية الصحية. وينبغي عدم استخدام مضادات الالتهاب غير الستيرويدية في الأشهر الثلاثة الأخيرة من الحمل (أي ما بعد الأسبوع 28) حتى نهاية الحمل).

عليك باستشارة أخصائي الرعاية الصحية لتبنيك إذا كنت حاملاً واستخدمت مضادات الالتهاب غير الستيرويدية ولديك مخاوف صحية لا تتنازلها الدواء إذا كنت ترعصين طغفك رضاعة طبيعية.

معلومات مهمة عن بعض مكونات كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة

يحتوي هذا الدواء على :

• السوربيتول، وهو مصدر الفركتوز، إذا أخبرك طبيبك بأن لديك حساسية مفرطة لبعض السكريات، فاستشر طبيبك قبل تناول هذا الدواء.

• هذا الدواء يحتوي على البوتاسيوم، ويجب أخذ هذه المسألة بعين الاعتبار من قبل المرضى الذين يعانون من ضعف وظائف الكلى أو المرضى الذي يتبع نظاماً غذائياً قائم على التحكم في نسبة البوتاسيوم.

لا تحتوي كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية على أي مادة ملوثة.

3. كيفية تناول كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة

للإعطاء عن طريق الفم والاستخدام قصير الأمد فقط.

البالغون وكبار السن والأطفال والمراهقون بين 12 و 18 عامًا:

يمكن تقليل التغيرات غير المرغوب فيها باستخدام أقل جرعة فعالة لأقصى مدة ضرورية للسيطرة على الأعراض. إذا كان هذا الدواء مطلوباً لدى الأطفال والمراهقين لأكثر من 3 أيام، أو إذا سامت الأعراض، يجب استشارة الطبيب يجب على البالغين استشارة الطبيب إذا استمرت الأعراض أو سابت، أو إذا كان المنتج مطلوبًا لأكثر من 10 أيام.

في حالة وجود عدوى، فاستشر الطبيب بدون تأخير

الكبسولات الجيلاتينية اللينة بروفين رابيد 400

الأطفال والمراهقون الذين تتراوح أعمارهم بين 12 و 18 عامًا: تناول كبسولة واحدة مع الماء، حتى ثلاث مرات يوميًا حسب الحاجة.

للبالغين: كبسولة واحدة مع الماء، حتى ثلاث مرات في اليوم حسب الحاجة.

ترك ما لا يقل عن 4 ساعات بين الجرعات.

لا تأخذ أكثر من 3 كبسولات خلال 24 ساعة

إذا تناولت جرعة من كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة أكثر من اللازم، فقد تشعر بالنعاس أو العثيان، وينبغي لك الحصول على مشورة طبية فورية في حالة تناول جرعة زائدة، حتى لو كنت لا تشعر بأي أعراض سببة.

قد تشمل الأعراض العثيان، وآلام المعدة، والغثي (قد تكون به خطوط دموية)، والصداع، والطفح في اللانين، والإرتباك، ورسعة حركة العين. عند تناول جرعات عالية، تم الإبلاغ عن دوخة وآلم بالصدر، وخفقان، وفقدان الوعي، والتشنجات (خاصة لدى الأطفال)، والضعف والدوار، ووجود دم في البول، الشعور ببرودة الجسم، ومشاكل في التنفس.

إذا نسبت أن تتناول كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة، فعليك الرجوع بسامطة إلى التعليمات المذكورة أعلاه حول كيفية تناول الدواء ولا تتناول جرعة أكثر من الموصى بها.

4. الآثار الجانبية المحتملة

توقف عن تناول الدواء واطلب مساعدة طبية فوراً إذا ظهرت لديك :

- علامات نزيف معوي مثل: براز ذو لون أحمر فاتح (براز / غائط)، أو براز أسود داكن، أو دم مصاحب للتقيؤ أو جزيئات سوداء تبدو مثل قطع الثين.
- علامات تفاعلات الحساسية الخطيرة مثل:
 - صعوبات في التنفس أو تنفس بصعيف غير مبرر،
 - دوخة أو تسارع نبضات القلب.
 - تفاعلات جلدية شديدة (طفح جلدي أو حكة أو تقشير أو تساقط طبقة الجلد أو تقرحات).
 - تورم الوجه أو الحلق.

• يمكن أن يحدث رد فعل جلدي شديد يعرف باسم متلازمة DRESS.

تشتمل أعراضها: الطغف الجلدي والحُمى وتورم الغدد الليمفاوية وزيادة الحمضات (تويع من خلايا الدم البيضاء) طفح جلدي أحمر منتشر واسع الانتشار مع تواتات تحت الجلد ويثور موضعية بشكل رئيسي على ثديا الجلد والجذع والاطراف العلوية مصحوبة بحمى عند بدء العلاج (بقطر طفحعة مغممة حادة) (شروع غير معروف).

أخبر طبيبك إذا تعرضت لما يلي :

• حمى أو أعراض تشبه أعراض الأنفلونزا أو التهاب الحلق أو تقرحات الفم أو صداع أو تصلب الرقبة أو تقيؤ أو نزيف غير مبرر وكدمات أو إزهاق شديد.

• تورم هضم أو آلام المعدة أو البطن أو إمساك أو إسهال أو انتفاخ البطن أو إذا كنت تشعر بالعثيان أو ألم في الصدر

- مشروبات قلبي سريعة أو غير منتظمة.
- كدمات في الكبد أو الكلى أو تهتمة تورم الكبد.

• مصحح الجلد حساسًا للضوء (الترنث غير معروف).

• قد يصاحب تناول أدوية مثل كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة زيادة خطر التعرض لنوبة قلبية بشكل طفيف ("متلازمة عدسة القلب") أو سكتة دماغية. (انظر القسم 2 تحذيرات أخرى").

إذا أصبح أي أثر من الآثار الجانبية خطيراً، أو إذا لاحظت أي آثار جانبية غير مذكورة في هذه النشرة، فيرجى إخبار طبيبك أو الصيدلي.

الإبلاغ عن الآثار الجانبية :

إذا كانت لديك أي آثار جانبية، فتحدث إلى الطبيب الخاص بك أو الصيدلي أو الممرضة، ويشمل ذلك أي آثار جانبية محتملة غير المتوقعة في هذه النشرة.

ومن خلال الإبلاغ عن الآثار الجانبية، فيمكنك المساعدة في توفير مزيد من المعلومات حول سلامة هذا الدواء.

5. كيفية تخزين هذا الدواء

تحفظ كل الأدوية بعيداً عن روية ومتناول الأطفال.

لا تستخدم الدواء بعد تاريخ انتهاء الصلاحية المذكورة على العلبة. ويشير تاريخ انتهاء الصلاحية إلى اليوم الأخير من ذلك الشهر.

يحفظ في درجة حرارة أقل من 30 درجة مئوية. بعيداً عن الضوء.

6. معلومات إضافية

تحتوي كل كبسولة على المادة الفعالة («الإيبوبروفين» كما أنها تحتوي على الأتي :

غليكون ألومنيوم، وهوروكسيد البوتاسيوم، وماء منقى، وجيلاتين، وسوربيتول

تتوافر كبسولات بروفين رابيد الجيلاتينية اللينة في عيوات تتضمن 20 كبسولة (10 كبسولات X 2 شريط).